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یکی از مباحث داغ این روزها، این است که سازمان تأمین اجتماعی با فشار سنگین 
هزینه  درمان،  و  دارو  هزینه های  بازنشستگان،  حقوق  هزینه  جمله  از  و  هزینه ها 
پرداخت حقوق بیکاری و ...مواجه است و خطر ناترازی و ورشکستگی صندوق 
بازنشستگی محتمل است. لذا یکی از راه حل های جلوگیری از این ورشکستگی را 
تغییر سن بازنشستگی با تصویب قانون در مجلس شورای اسلامی دانسته اند و آن را 
تصویب کرده اند، این مصوبه منتظر تأییدیه شورای نگهبان است تا به قانون تبدیل 
شود. گرچه این مصوبه، موافقان و مخالفان زیادی دارد اما باید راه حل جلوگیری 
از ورشکستگی صندوق بازنشستگی تأمین اجتماعی را در جاهای دیگر نیز جستجو 
کرد. یکی از مشکلات پیچیده در این عرصه، تداخل وظایف ادارات کار و تأمین 
اجتماعی است. ادارات کار با تصمیمات و آرای هیئت های تشخیص و حل اختلاف، 
هزینه های سنگینی بر ادارات تأمین اجتماعی تحمیل می کنند و در بسیاری از این 
موارد ادارات تأمین اجتماعی با آنها مخالفت کرده و برخی مواقع مجبور به تبعیت 
از آنها می شوند. ادارات کار با آرای خود برای اداره تأمین اجتماعی تعیین تکلیف 
می کنند که طبق قانون موجود، چه کسانی و از چه تاریخی مشمول بیمه می باشند و 
باید سوابق بیمه ای برای آنان اعمال شود، با این اقدام، اداره کار، به سرعت تعداد 
زیادی از مشمولین جدید بیمه را به سمت بازنشستگی می کشاند. نتیجه این اقدام به 
به ازای هر 6 نفر شاغل، 1 نفر  بازنشستگی که  جایی رسیده که استاندارد جهانی 
می تواند بازنشسته شود را تنزل داده و امروز به ازای هر 4 نفر شاغل، 1 نفر بازنشسته 
شده اند و لذا از »ورودی پرداخت حق بیمه« به صندوق بازنشستگی کاسته شده و 

برعکس به »خروجی پرداخت حقوق« از صندوق اضافه شده است.
مشکل اصلی اینجاست که این هزینه ها را سازمان تأمین اجتماعی باید تحمل کند 

ولی تصمیم گیری به عهده این سازمان نیست و به عهده اداره کار است. 
پیشنهاد برای حل این ورشکستگی، دو راهکار می تواند باشد: اول اینکه حوزه اداره 
کار و تأمین اجتماعی از هم جدا و مستقل شده و قانونی تصویب شود که تصمیمات 
در امور بیمه ای فقط به عهده سازمان تأمین اجتماعی باشد تا بتواند مدیریت خرج و 
دخل صندوق بازنشستگی خود را به عهده گیرد. راه حل دوم اینکه اگر این تفکیک 
امکان پذیر نیست اداره کار و تأمین را درهم ادغام کنند و تحت برنامه و مدیریت 
بتواند تعادل برقرار کند  واحد قرار دهند تا کسی که در رأس آن قرار می گیرد 

و جلوی ورشکستگی صندوق بازنشستگی با آرای هیئت های اداره کار را بگیرد.
اگر یکی از دو پیشنهاد فوق یا پیشنهادهای مشابه را انجام ندهند و در قوانین کار و 
تأمین اجتماعی تجدیدنظر نکنند حتی اگر 5 سال سن بازنشستگی را به عقب بیندازند 
باز در دراز مدت و با پیری جمعیت، سیل بازنشستگان به صندوق های بازنشستگی 

فشار خواهد آورد و مشکل اصلی دوباره خود را نشان خواهد داد.
برداشت  باعث  بیمه،  پرداخت  سابقه  سال   20  -  10 با  افراد  بازنشستگی  همچنین 
زودرس آنان از صندوق بازنشستگی تأمین اجتماعی شده و کسانی که با 30 سال 
سابقه کار و پرداخت حق بیمه بازنشسته شده اند، در شرایط سخت تر قرار خواهند 
گرفت و سازمان تأمین اجتماعی توانایی پرداخت حقوق بیشتر به آنان را نخواهد 

داشت.

 

»بازنشستگی زودرس«
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و  بیمه ای  این که صندوق های  به  اشاره  با  اجتماعی  تأمین  سازمان  مدیرعامل 
نظام حقوقی گرفته می شود، گفت:  تابع تصمیماتی هستند که در  بازنشستگی 
از  یکی  شود.  گرفته  تصمیم  این  باید  است،  اساسی  اصلاحات  به  نیاز  وقتی 
اگر  است.  تصمیم گیری  در  تعلل  صندوق ها،  منابع  ناترازی  در  ما  مشکلات 
به اصلاحات  باید  پیدا کنیم،  ناترازی صندوق در آینده  برای  بخواهیم راه حلی 
همه جانبه در همه حوزه های درآمدهای بیمه ای، در درآمد حوزه کسب و کار، 

در ایجاد ارزش افزوده در بنگاه ها و در ساختارها و مدیریت ها تن بدهیم.
ملی  اجلاسیه  هشتمین  در  حضور  با  موسوی  میرهاشم  ایسنا،  گزارش  به 
اندیشه ورزی بسیج جامعه کار و تولید که به مناسبت هفته بسیج توسط مرکز 
مقاومت بسیج فاطمیون وزارت تعاون؛ کار و رفاه اجتماعی برگزار شد، ضمن 
شنیدن نکات برخی از مسئولان و بسیجیان در یکی از کارگروه های همایش، با 
اشاره به مأموریت های متنوع سازمان تأمین اجتماعی گفت: ما در سازمان تأمین 
اجتماعی هم به صورت مستقیم می توانیم و وظیفه داریم در بنگاه های اقتصادی 
زیرمجموعه در راستای رشد تولید و بهبود فضای کسب و کار فعالیت کنیم و 
هم به شکل غیرمستقیم در نظام حکمرانی تأمین اجتماعی، برای اطمینان بخشی و 
امنیت آفرینی برای شاغلان که موجب ارتقای بهره وری نیروی انسانی می شود، 

مسئولیت داریم.
اخیر در حوزه  نیم  افزود: تجربه دو سال و  اجتماعی  تأمین  مدیرعامل سازمان 
و  فعالیت ها  همه  محور  را  قانون  باید  که  داد  نشان  اجتماعی  تأمین  حکمرانی 
تصمیمات قرار دهیم. قانون تصمیمی است که در اقتضای شرایط گرفته شده و 
به نوعی با عدالت هم نسبت دارد. قانون ملاک و معیار است و نظم ایجاد می کند. 
اگر  و  است  مهم  بسیار  شرایط  اقتضای  به  تصمیمات  اخذ  در  قانون  محوریت 

تصمیمی گرفته شد همه باید به آن عمل کنند.
تصمیماتی  تابع  بازنشستگی  و  بیمه ای  این که صندوق های  به  اشاره  با  موسوی 

هستند که در نظام حقوقی گرفته می شود، گفت: وقتی نیاز به اصلاحات اساسی 
منابع  ناترازی  در  ما  مشکلات  از  یکی  شود.  گرفته  تصمیم  این  باید  است، 
مطرح  سنجه ای  اصلاحات  بحث  الان  است.  تصمیم گیری  در  تعلل  صندوق ها، 
است که یک بخشی از اصلاحات است؛ البته همه اصلاحات نیست. اگر بخواهیم 
راه حلی برای ناترازی صندوق در آینده پیدا کنیم، باید به اصلاحات همه جانبه 
در همه حوزه های درآمدهای بیمه ای، در درآمد حوزه کسب و کار، در ایجاد 
بدهیم. در جاهایی  بنگاه ها و در ساختارها و مدیریت ها تن  افزوده در  ارزش 
اصلاحات ساختاری ضروری است. در این دولت و با رویکرد بسیجیان عزیز و 

اندیشه ورز، باید کارهای بزرگتری انجام دهیم.
به اصلاحات و کارهای فنی و مهندسی داریم.  نیاز  ادامه داد: در جاهایی  وی 
اصلاحات را کوچک و مقطعی نبینیم و با رویکرد کوچک وارد آن نشویم. بلکه 
در این دوره و در این دولت، از کوچکترین امور تا کارهای اساسی و کلان 
تقنین وسیاستگذاری تا حوزه عمل نیاز داریم که وارد شویم. آینده نظام و آینده 
شاغلان و بازنشستگان، مثل همین الان برای ما اهمیت دارد. باید دست به دست 

هم بدهیم و با این رویکرد کارهای اساسی انجام دهیم.
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سومین شهید محراب در رادیو فارس
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مدیرکل راه و شهرسازی فارس خبر داد؛
 بهره برداری ۱۵ کیلومتر از بزرگراه 

جهرم - لار به زودی 

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: در شرایط هیئت اجرایی و 
این دولت می نوشتند ما نماینده کر و لال می خواهیم لااقل ما شرکت نمی کردیم. 
هدایت الله خادمی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، درباره رد صلاحیتش از سوی 
هیئت های اجرایی گفت: نخستین بار است چنین وضعیت بدی را می بینیم، یعنی 
وضعیت استثنایی را مشاهده کرده ام. حداقل من در ۲ الی ۳ دوره از انتخابات 
شرکت کردم ولی چنین چیزی را تا حالا نه خودم دیده ام، نه مطالعه کرده ام و نه 

از کسی شنیده ام، معمولًا هیئت های اجرایی تا این حد ورود نمی کردند.
وی خاطرنشان کرد: هیئت های اجرایی را فرماندارها تعیین می کنند؛ آن هم بر 
اساس سفارشات دوستان، کسانی را به عنوان نماینده مردمی انتخاب می کنند که 
افراد هم هیچ گونه  این  دارد.  مغازه دار و غیره وجود  بین آن ها ساعت ساز،  در 
مسئولیتی ندارند. افراد در هیئت های اجرایی هر ۴ سال یکبار انتخاب می شوند، 
به آن ها داده می شود و  احتمالًا یکبار چنین شانسی  یعنی در طول زندگی شان 
آن ها هم احیاناً و خدایی ناکرده هرچه دلشان می خواهد می توانند در این یک 

دوره انجام دهند.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی با بیان این که در دوره های قبل هیئت 
اجرایی معمولًا مدارک را می گرفت و به شورای نگهبان می فرستاد، خاطرنشان 
کرد: شورای نگهبان به دلیل این که سال هاست این کار را انجام می دهد، افراد 
باتجربه تر و متخصص تری دارد. زیرا چندین سال و دوره است این کار را انجام 
می دهد و از سوی دیگر افراد اصلی آن ثبات بیشتر دارد، افرادی هستند که به 

قول معروف سرد و گرم چشیده اند. اما هیئت های اجرایی خیر.
نداشتند،  اختیار  آنقدر  اجرایی  هیئت های  دولت،  این  از  قبل  تا  گفت:  خادمی 
بیشتر  اجرایی  هیئت های  می دادند،  نگهبان  شورای  به  می گرفتند  را  استعلامات 
کارشان این بود که هنگام برگزاری انتخابات افرادی را بالای صندوق ها بگذارند 

و تیمی تشکیل دهند که رأی ها را به کمک فرمانداری بشمارند.
این دوره فردی که مثل من آزاده و جانباز هستم و ۲ دوره  یادآور شد:  وی 
توسط شورای نگهبان تأیید صلاحیت شده ام، سازنده خمپاره و کاشف نفت در 
عمیق خزر کشف  در آب های  را  نفت  دوستانمان  با  ما  رد شدم.  هستم،  خزر 
هیئت  عضو  سال   ۲۰ بوده ام.  حفاری  شرکت  مدیرعامل  فقط  سال   ۷ کرده ایم. 
مدیره شرکت های نفتی و حفاری بودم؛ به خاطر نطقی که در مجلس دهم در 
رابطه با نفت و میادین مشترک فاز یازده پارس جنوبی داشتم که آن هم جزو 
وظایفم بود چراکه نایب رئیس کمیسیون انرژی بودم، بابت آن من را رد کردند. 
اصلًا این ها )هیئت های اجرایی( نه می دانند نفت چیست. نه می دانند میدان نفتی 

چیست، این ها  تفاوت میدان نفتی  با میدان تره بار را نمی دانند!
وی افزود: آیا نماینده باید لال باشد؟ خب در شرایط هیئت اجرایی و این دولت 
این  نمی کردیم.  شرکت  ما  لااقل  می خواهیم  لال  و  کر  نماینده  ما  می نوشتند 
افتضاحی است که صورت گرفته است. گرچه شورای نگهبان این افتضاحی که 
بارآورده اند را اصلاح می کند، منتهی متاسفانه شاید یک  به  هیئت های اجرایی 
حالت مافیایی هم باشد که عده ای بخواهند فرصت را از بعضی ها بگیرند؛ چراکه 
کاندیدا  که  کسانی  شهرها  کلان  حتی  دیگر  شهرستان های  در  تهران  جز  به 

می شوند حداقل به خانه های مردم می روند و صحبت می کنند تیم های خودشان 
اما  است  نشده  انتخابات شروع  هستند، گرچه  در صحنه  و  می دهند  تشکیل  را 
کارهایی را انجام می دهند که مغایرت با انتخابات نداشته باشد و خلاف موضوع 

نباشد، اما به این شکل این فرصت را از ما گرفته اند.
هستم  من  که  منطقه ای  در  حداقل  باشید  مطمئن  روند،  این  با  داد:  ادامه  وی 
مشارکت بسیار کاهش پیدا می کند. مردم یک مقداری دلگرم شده بودند و فکر 
کردند افراد مختلفی وجود دارند، حداقل آنهایی به صحنه آمده اند که پاکدست 
هستند و نشان داده اند که برای مردم می خواهند، کار کنند نه برای جیب شان و 
قرار نیست هنگامی که نماینده شدند، بروند از شهرداری و فولاد قرارداد برای 
دایی و عمه و خاله شان بگیرند.وی گفت: این سازوکارهایی که دیگران را رد 
کنند و فرصت را از آنها بگیرند به ضرر نظام، مردم و کشور است و بر ضد 
فرمایشات مقام معظم رهبری است که انتظار دارند مشارکت بیشتر باشد و مردم 

در صحنه باشد.
اصولگراها  به خود  دوره رحمی  این  در  است  این  مشکل  تاکید کرد:  خادمی 
باشند. یک  داشتیم شاید اصلاح طلب ها و مستقلین  نمی کنند، یک زمانی بحث 
تعدادی تأیید می شدند یک تعدادشان رد می شدند، الان اصولگرایان پاکدست و 

سالم که هیچ چیز را برای خودشان نمی خواهند را هم رد می کنند.
وی یادآور شد: جالب این است که من یک اصولگرا هستم اما دوبار در دولت 
اصلاحات من تأیید صلاحیت شدم. من در دولت اصلاحات بیشترین نطق ها را 
علیه شان داشتم که به دلیل چپ یا راست بودن نبود، من وظیفه داشتم به عنوان 
یک نماینده درباره میادین مشترک و نفت از وزرا سؤال کنم جالب است آنها 
من را تأیید کردند اما در این دولت اصولگرا من اصولگرا بابت نطقم در رابطه با 
وزیر دولت اصلاحات رد شدم! گرچه می دانم این کار بابت نطقم نیست چراکه 
نطقم همان فرمایشات مقام معظم رهبری بوده است یعنی نطق من طرح سوالی 
بود که فرمایشات مقام معظم رهبری را تبدیل به سؤال کردم و در مجلس مطرح 
کردم و وزیر هم آمد جواب داد. یعنی یک نماینده نمی تواند از وزیر طرح سؤال 
کند و بپرسد؟ بهتر است همان موقع یک زیپ بر دهان کاندیدا بزنند و بعد به 
مجلس بفرستند.وی ادامه داد: در  آن نطق من در رابطه با بدی نظام نگفته ام چرا 
یک آدم وطن پرست و طرفدار نظام هستم. آزاده و جانبازم، ولایی هستم. عضو 
معلوم  اما همین آقایانی که  فراکسیون ولایی و قرآن و عترت مجلس هستم، 
نیست برای کجا هستند و هدفشان چیست؟ )گرچه می دانیم هدفشان چیست و 
انتخابات مانند یک تجارت و  روزی هم خواهم گفت( متاسفانه کاری کردند 
بیزنس شود و هیئت های اجرایی بدموقع و زودتر از هنگام کارش را شروع کرده 
است. انگار شهر خلوت و هیچ کس به هیچ کس نیست، بالاخره یا به این نتیجه 
رسیده اند در کشور هر کسی هر کاری دلش بخواهد می تواند انجام دهد و هیئت 

اجرایی کار خودش را انجام می دهد یا اشتباه می کنم.
برای  نفرات  تعیین  شایستگی  اجرایی،  هیئت  این  شد:  مدعی  پایان  در  خادمی 
صندوق ها را ندارد، شایستگی شمارش آرا را ندارد و صلاحیت جمع بندی را 

ندارد. امیدوارم سریعتر عوض شوند و آدم های بی طرف جایگزین شان شوند.

خادمی نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی:

افرادیردصلاحیتمکردندکهتفاوتمیداننفتیبامیدانترهباررانمیدانند
اگرازقبلگفتهبودند،نمایندهکرولالمیخواهیملااقلماشرکتنمیکردیم

جالب این است که من یک اصولگرا هستم، در این دوره رحمی به خود اصولگراها هم نمی کنند، الان اصولگرایان پاکدست و سالم که هیچ چیز را برای 

رئیس اداره اجتماعی پلیس آگاهی فراجا با اشاره به کلاهبرداری از جوانان 
با ترفند معرفی خود به عنوان بازیگر سرشناس به شهروندان هشدار داد.

به  اشاره  با  شریفی  محمد  سرهنگ  پلیس،  خبری  پایگاه  از  ایرنا  گزارش  به 
گزارشی مربوط به اقدام شاخص کارآگاهان اداره عملیات ویژه خراسان جنوبی، 
عنوان  به  معرفی خود  با  مجازی  فضای  در  را که  افرادی  پلیس  داشت:  اظهار 
اقدام  جوان  دختر  اغفال یک  تلویزیونی، ضمن  مجریان  و  سینمایی  هنرمندان 
و  شناسایی  بودند  کرده  وی  جواهرات  و  طلا  همراه،  تلفن  گوشی  سرقت  به 

دستگیر کرد.
افراد به خصوص  اینکه برخی از آسیب هایی که برای  به  با توجه  افزود:  وی 
جوانان اتفاق می افتد کلاهبرداری هایی است که آنها از سوی افراد فرصت طلب 
صورت می گیرد که باید خانواده ها برای جلوگیری از آن آگاهی و آموزش های 

لازم را داشته باشند.
شیاد  افراد  این  اینکه  به  اشاره  با  فراجا  آگاهی  پلیس  اجتماعی  اداره  رئیس 
طعمه های خود را در فضای مجازی اغفال و سپس در فضای حقیقی به اهداف 
خلاف شرع و غیرقانونی خود می رسند، تصریح کرد: امروزه مزایای استفاده از 
فضای مجازی بر کسی پوشیده نیست اما با وجود آن نباید از آسیب های آن نیز 
غافل ماند. وی خاطرنشان کرد: ارتباطات خارج از عرف به عنوان یک معضل 
اجتماعی و منشأ جرائم و آسیب های مختلف اجتماعی است که کمبود عاطفه 

از طرف والدین و عدم نظارت و کنترل خانواده سبب وقایعی می شود که گاه 
جبران ناپذیر است.

سرهنگ شریفی با توصیه به شهروندان به اینکه اطلاعات مهم شخصی خود را 
در فضای مجازی به اشتراک نگذارید، گفت: گوشی تلفن همراه محل مناسبی 

برای نگهداری اطلاعات و عکس ها و فیلم های شخصی نیست.
وی با اشاره به اینکه جوانان برای جلوگیری از هرگونه کلاهبرداری و سرقت 
با هوشیاری و همچنین مدنظر قرار دادن توصیه های پلیسی می توانند مانع بروز 
اتفاقات  بروز  در صورت  می توانند  شهروندان  گفت:  باشند،  جرائم  گونه  این 
این چنینی با نزدیک ترین پایگاه پلیس و یا مرکز نظارت همگانی )۱۱۰( تماس 

بگیرند.

رئیس اداره اجتماعی پلیس آگاهی فراجا خبر داد؛


